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Protokół Nr LVIII/22 

z LVIII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 3 listopada 2022 r.  

w godzinach od 12.00 do 13.50 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1 

LVIII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Kamila 

Mazurek. Na wstępie powitała Wójta Gminy – P.Przemysława Renna, radnych Rady Gminy, 

Sekretarz Gminy – P.Alicję Kędracką, Skarbnik Gminy – P.Paulinę Durak, dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Mieścisku – P.Natalię Pałczyńską, dyrektora Przedszkola „Leśne Ludki” w 

Mieścisku – P.Danutę Ciszewską, prezesa AQUANET-u P.Macieja Wojtyszyna, kierownika 

Zakładu Aktywności Zawodowej – P.Rafała Kapczyńskiego, kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej – P.Irenę Woźniak, dyrektora Centrum Usług Wspólnych – P.Aleksandrę Rataj, 

kierownik referatu inwestycji i infrastruktury – P.Magdalene Walkowiak, kierownik referatu 

ochrony środowiska – P.Natalię Włodarczak, inspektor ds. obsługi organów gminy – 

P.Wiesławę Kujawę, mecenasa – P.Mateusza Karciarza, sołtysów wsi i informatyka – P.Piotra 

Mnichowskiego.  

(Lista obecności gości na sesji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że sesja jest nagrywana i transmitowana, 

administratorem danych jest Gmina Mieścisko, a klauzula informacyjna zamieszczona jest w 

Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Mieścisko i na drzwiach sali sesyjnej Urzędu Gminy. 

Adn. 2 – Stwierdzenie quorum 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o elektroniczne potwierdzenie obecności 

na sesji, po czym stwierdziła, że na sesji na 15 radnych obecnych jest 14, co stanowi quorum, 

a zatem Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał.  

(Radny nieobecny usprawiedliwiony Robert Kozłowski). 

(Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu). 

 

Adn. 3 – Przedstawienie porządku obrad LVIII sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że porządek obrad sesji został dostarczony  

z wyprzedzeniem i następnie zwróciła się z zapytaniem czy ktoś wnosi do niego zmiany ? 

Do Porządku obrad wniosek formalny o jego rozszerzenie Porządku o 2 projekty uchwał wniósł 

Wójt Gminy – Przemysław Renn. 

1) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Mieścisko na rok 
2022 wynika z wprowadzenia do budżetu środków na dodatek węglowy oraz 
wprowadzeniem dochodów i wydatków związanych z dystrybucją węgla 

2) Projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przekazania dotacji dla Powiatu 
Wągrowieckiego na realizację programu dotyczącego poprawy profilaktyki zdrowotnej 
zwanej programem pn:”Program profilaktyki w zakresie zakażeń wirusem 
brodawczaka ludzkiego HPV typ 6, 11, 16, 18, 31, 33, 45, 52 i 58 w powiecie 
wągrowieckim na lata 2023-2024” w zakresie szczepień ochronnych w celu obniżenia 
liczby osób zakażonych wirusem HPV wynika ze stanowiska Regionalnej Izby 



2 
 

Obrachunkowej w Poznaniu, która uważa,  że w sytuacji kiedy gmina realizuje zadanie 
wspólnie z powiatem nie potrzeba uchwały o udzieleniu przez gminę dotacji 
powiatowi. 

Następnie Przewodnicząca Rady poddała wniosek formalny Wójta pod głosowanie.  

W pierwszej kolejności o wprowadzenie pierwszego projektu uchwały. 

W głosowaniu, na 14 radnych, wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 

Następnie o wprowadzenie drugiego projektu uchwały. 

W głosowaniu, na 14 radnych, wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad został rozszerzony, który następnie 

odczytała po zmianach. 

 

1) Otwarcie sesji. 
2) Stwierdzenie quorum. 
3) Przedstawienie porządku obrad LVIII sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian 
4) Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5) Zapytania sołtysów. 
6) Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
7) Sprawozdanie Przewodniczących z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 
8) Podjęcie uchwały w sprawie górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków  
i transportu nieczystości ciekłych. 

9) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Gminy Mieścisko. 

10) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi powstającymi na nieruchomościach, na których zamieszkują 
mieszkańcy, ustalenia wysokości tej opłaty oraz zwolnień z części opłaty. 

11) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi za pojemnik i worek. 

12) Podjęcie uchwały w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi za rok od domku letniskowego na nieruchomości albo od innej 
nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

13) Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

14) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Mieścisko na rok 
2022. 

15) Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przekazania dotacji dla Powiatu 
Wągrowieckiego na realizację programu dotyczącego poprawy profilaktyki zdrowotnej 
zwanej programem pn:”Program profilaktyki w zakresie zakażeń wirusem 
brodawczaka ludzkiego HPV typ 6, 11, 16, 18, 31, 33, 45, 52 i 58 w powiecie 
wągrowieckim na lata 2023-2024” w zakresie szczepień ochronnych w celu obniżenia 
liczby osób zakażonych wirusem HPV. 
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16) Podjęcie uchwały w sprawie  podatku od środków transportowych. 
17) Interpelacje i zapytania radnych. 
18) Wolne głosy i wnioski. 
19) Zakończenie. 

 
                

Adn. 4 – Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w 

biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń a zatem zgłosiła wniosek o jego przyjęcie 

bez odczytywania prosząc radnych o oddanie głosu za pomocą urządzeń elektronicznych. 

Protokół z ostatniej sesji w głosowaniu został przyjęty jednogłośnie przy 12 głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu). 

 

Adn.5 – Zapytania sołtysów 

Obecni na sesji sołtysi nie zgłosili zapytań. 

 

Adn. 6 – Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy – Przemysław Renn przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

(Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi Załącznik Nr 6 do 

protokołu). 

Do sprawozdania nikt nie zgłosił zapytań. 

 

Adn. 7 - Sprawozdanie Przewodniczących z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy przedstawili sprawozdania z prac Komisji w 

okresie międzysesyjnym: 

- radny Drożdżyński – Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 

Budżetu Rady Gminy Mieścisko: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 1 wspólne posiedzenie, którego tematem było zaopiniowanie 

materiałów na dzisiejszą sesję; 

- radny Kozłowski Tomasz – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i 

Samorządu: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 1 wspólne posiedzenie Komisji Rady; 

- radny Witucki Marian – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie Komisji. 

- radny Kulczyński Roman – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 

Środowiska 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 
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1)25 października br. – tematem posiedzenia Komisji było: „Zapoznanie komisji z 

rozmieszczeniem na terenie Gminy Mieścisko zbiorników bezodpływowych, przydomowych 

oczyszczalni ścieków oraz funkcjonowaniem gospodarki odpadami komunalnymi na terenie 

gminy (w tym informacja na temat zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi). 

Przewodniczący Komisji przedstawił obszerne sprawozdanie z posiedzenia. 

2)26 października br. – Komisja odbyła wspólne posiedzenie komisji, którego tematem było 

zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję; 

Adn. 8 - Podjęcie uchwały w sprawie górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 

transportu nieczystości ciekłych. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła kierownik Referatu Ochrony Środowiska – 

P.Natalia Włodarczak. 

Tytułem wstępu wspomniała co spowodowało podjęcie tej uchwały. Nadmieniła o wniesionej 

do niej na wspólnym posiedzeniu komisji Autopoprawce. Projekt uchwały zakładał stawkę 55 

zł za 1 m3 opróżniania ze zbiorników bezodpływowych nieczystości ciekłych bytowych. W 

Autopoprawce proponuje się  w tej pozycji zwiększyć na 60 zł. 

9 sierpnia br. weszła w życie ustawa o zmianie ustawy Prawo wodne oraz niektórych innych 

ustaw. Głównym celem nowelizacji ustawy jest dostosowanie przepisów krajowych do 

wymaga n unijnych, kto re narzuca dyrektywa w sprawie oczyszczania ścieków komunalnych. 

Na podstawie tej ustawy Rada Gminy jest zobligowana do podjęcia 2 uchwał. 

W przypadkach ekonomiczne uzasadnionych w sytuacji braku kanalizacji jest możliwość 

posiadania zbiornika bezodpływowego lub przydomowej oczyszczalni ścieków. 

W myśl przepisów nieczystością ciekłą jest nieczystość zgromadzona w zbiornikach 

bezodpływowych jak i oczyszczalniach przydomowych. Obowiązkiem Rady Gminy jest 

ustalenie górnych stawek. 

Zaproponowane w projekcie uchwały stawki zostały poparte zapytaniami do podmiotów 

wywożących ścieki. 

W ramach tej uchwały były prowadzone konsultacje, podczas których zgłoszona została 1 

uwaga, która częściowo została przyjęta poprzez wniesioną Autopoprawkę. 

Powyższa uchwała będzie miała zastosowanie gdy właściciel nieruchomości nie pozbywa się 

ścieków zgodnie z przepisami (rachunek, umowa itp.)To ma mieć charakter sankcyjny poprzez 

maksymalną stawkę. 

Ta górna stawka na terenie gminy jest uchwalona. Dzisiaj ta stawka nie może być wyższa niż 

36 zł od m3 . Z informacji od firm wywożących ścieki na terenie gminy waha się ona w granicach 

od 20 do 27 zł. 



5 
 

Wskazane jest uchwalenie wyższej stawki niż 36 zł min. też z uwagi na koszty transportu do 

odległych nieruchomości. Na terenie gminy jest 1 podmiot, który w tym systemie nie 

uczestniczy. 

- radny Kulczyński – zgłosił propozycję aby obecny na sesji Prezes AQUANET-u wypowiedział 

się na temat stawki za 1 m3 nieczystości ciekłych bytowych, z których opróżniane są zbiorniki 

bezodpływowe. 

- Przewodnicząca Rady – wyjaśniła, że radni dyskutowali na temat stawek na wspólnym 

posiedzeniu Komisji. Również był przedstawiony i przedyskutowany wniosek AQUANET-u. W 

tej sytuacji nie widzi potrzeby żeby rozpatrywać stawki ponownie. Na tym zakończyła dyskusję 

i przeszła do głosowania Autopoprawki, która w stosunku do przedstawionego Radzie projektu 

uchwały zwiększa stawkę za 1 m3 nieczystości ciekłych bytowych z 55 zł na 60 zł. 

Na 14 radnych obecnych na sesji, Autopoprawka w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie 

przy 14 głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu). 

(Autopoprawka stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu). 

Następnie przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały wraz z Autopoprawką. 

Na 14 radnych obecnych na sesji, uchwała w głosowaniu została przyjęta większością głosów: 

13 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu). 

(Uchwała w sprawie górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu). 

Adn. 9 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Mieścisko. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła kierownik Referatu ochrony środowiska – 

P.Natalia Włodarczak. 

Dotychczasowa uchwała Rada Gminy wymaga zmiany z uwagi na przepis art.12 ust.1 ustawy 

z dnia 7 lipca 2022 r. o zmianie ustawy – Prawo wodne oraz niektórych innych ustaw min. na 

fakt, że ustawodawca wskazał jak często właściciele nieruchomości są zobowiązani do 

opróżniania zbiorników bezodpływowych (ma to być  nie rzadziej niż raz na kwartał), 

właściciele przydomowych oczyszczalni zobowiązani są do wywozu osadu, nie rzadziej niż raz 

na rok. Wprowadzono zapis, że materiały budowlane i rozbiórkowe z gospodarstw podlegają 

również selektywnemu zbieraniu i odbieraniu. W naszej gminie odpady budowlane są 

odbierane na PSZOK-u. 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały za pomocą urządzeń 

elektronicznych. 

Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała  została przyjęta większością głosów:12 głosami „za” 

i 2 głosami „wstrzymującymi”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu). 
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(Uchwała zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Mieścisko stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu). 

 

Adn. 10 - Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi powstającymi na nieruchomościach, na których zamieszkują 

mieszkańcy, ustalenia wysokości tej opłaty oraz zwolnień z części opłaty. 

Podinspektor ds. gospodarki odpadami – P.Magdalena Kuśnierkiewicz z wykorzystaniem 

prezentacji omówiła gospodarkę odpadami na terenie gminy Mieścisko pod względem 

finansowym. Informacje w niej zawarte dotyczyły 3 kolejnych uchwał. 

W swoim wystąpieniu podała czynniki, które determinują koszty systemu. Jest to koszt 

odbioru odpadów i koszt zagospodarowania odpadów. 

Przedstawiła koszt odbioru odpadów na przestrzeni lat 2017-2022. 

Koszty odbioru odpadów komunalnych zmieszanych – wzrost o 36,77%. Ponad 70% nastąpił 

wzrost kosztów  zagospodarowania odpadów. Szacuje się 20% wzrost kosztów w stosunku do 

roku 2022. 

Całkowity planowany koszt systemu na 2023 rok na terenie gminy wynosi 3.616.272,03 zł. 

Z kolei P.podinspektor przedstawiła jak kształtowały się stawki za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na terenie gminy na przestrzeni lat, z jednoczesnym podaniem propozycji 

poszczególnych stawek na 2023 rok w odniesieniu do roku 2022, które zawarte są w kolejnych 

projektach uchwał tj: 

- stawka za gospodarowanie odpadów zbieranych w sposób selektywny od osoby – 39 zł 

(aktualnie 33 zł) 

- stawka od nieruchomości niezamieszkałych, 

- stawka ryczałtowa od domku letniskowego. 

Wyjaśniła sposób wyliczenia opłaty na podstawie liczby osób z deklaracji, która wyniosła  

5.157. Liczba osób zameldowanych na terenie gminy wynosiła 5.936. 

Do ogólnego rozliczenia umniejsza się osoby korzystające z ulgi z tytułu posiadania 

kompostownika. W 2022 roku ta ulga wynosiła 4.309 zł. Ulgę na 2023 rok szacuje się w kwocie 

6.000 zł. 

Stawka opłaty ustawowej jest wyliczana na podstawie dochodu rozporządzalnego. 

Z kolei P.Kuśnierkiewicz podała miesięczny planowany na 2023 rok przypis z tytułu opłaty dla 

nieruchomości zamieszkałych i niezamieszkałych. 

Na podstawie podanych wyliczeń kosztów i dochodów nasz system się nie bilansuje i będzie 

konieczność dopłaty do systemu. 

Na zakończenie podała działania w zakresie gospodarki odpadami, w tym ich ograniczenie. 

Cel – to osiągnięcie poziomu recyklingu. Gmina musi osiągać ustawowe poziomy recyklingu. 

Te progi zwiększają się co roku o 5%. W przypadku nie osiągnięcia progu Wojewódzki Inspektor 

Ochrony Środowiska nalicza kary. 
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W nawiązaniu do przedstawionej prezentacji radny Kulczyński zwrócił uwagę na rozbieżności 

w liczbie osób zgłoszonych w deklaracjach a zameldowanych i zapytał co to są za osoby, które 

nie są ujęte w deklaracjach?  

W odpowiedzi P.Kuśnierkiewicz wyjaśniła, że bardzo duży ruch w kwestii osób miał miejsce na 

początku roku. Najczęściej są to osoby pracujące za granicą, studenci. 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 

Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 14 

głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu). 

(Uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi powstającymi na nieruchomościach, na których zamieszkują mieszkańcy, 

ustalenia wysokości tej opłaty oraz zwolnień z części opłaty stanowi Załącznik Nr 14 do 

protokołu). 

Adn. 11 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi za pojemnik i worek. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła podinspektor M.Kuśnierkiewicz. 

Gmina odbiera odpady komunalne od nieruchomości niezamieszkałych, gdzie część jest 

odbierana od pojemnika oraz część odpadów jest zbierana w workach 

Podinspektor przedstawiła propozycje stawek. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania. 

Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu). 

(Uchwała w sprawie ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 

pojemnik i worek stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu). 

Adn. 12 - Podjęcie uchwały w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi za rok od domku letniskowego na nieruchomości albo od innej 

nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła podinspektor M.Kuśnierkiewicz. 

Proponuje się wzrost ryczałtowej stawki  z 181 zł na 206 zł. W przypadku braku segregacji 

proponuje się 3-krotny wzrost stawki. 

Na dzisiaj na terenie gminy nie ma takiej nieruchomości, która byłaby przedmiotem tej 

uchwały. 

W związku z brakiem pytań, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w glosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 

14 głosach „za”. 
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(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 17  do protokołu) 

(Uchwała w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 

rok od domku letniskowego na nieruchomości albo od innej nieruchomości wykorzystywanej 

na cele rekreacyjno-wypoczynkowe stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu). 

Adn. 13 - Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła podinspektor P.Magdalena Kuśnierkiewicz. 

Z uwagi na to, że planowany dochód z opłat nie pokryje nam wszystkich kosztów systemu 

zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach jesteśmy zobligowani pokryć 

koszty systemu z budżetu gminy. 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 

Na 14 radnych obecnych  na sesji uchwała została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 19  do protokołu). 

(Uchwała w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi stanowi Załącznik Nr 20 do protokołu). 

 

Adn. 14 – Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Mieścisko na 

rok 2022. 

Uzasadnienie zmian dokonanych w budżecie przedstawiła Skarbnik Gminy – Paulina Durak. 

W związku z podpisaniem przez Prezydenta RP ustawy o dystrybucji węgla przez samorządy 

wprowadza się dochody i wydatki związane z zadaniem. 

W dyskusji radny Tomasz Kozłowski – zwrócił uwagę, że w rozdziale 85395 zwiększa się 

dochody o 3.024.000 zł  z tytułu planowanych do otrzymania środków za dystrybucję węgla 

dla mieszkańców. Jak to będzie wyglądało w naszej gminie ze sprzedażą węgla ? Czy 

mieszkańcy będą płacić ? 

- Wójt – wyjaśnił, że gmina nie dostanie od Państwa środków na zakup węgla. Przyjęliśmy 

szacunkowo ilość węgla wg deklaracji złożonych w Centralnej Ewidencji Emisyjności 

Budynków. Zaplanowane dochody będą przekazane od mieszkańców, którzy zakupią węgiel. 

Jeszcze trzeba doliczyć 3% ubytków, które są kosztem systemu. Gmina ma 3 dni po 

podpisaniu ustawy przez Prezydenta RP i ogłoszeniu jej w Dzienniku Ustaw na ogłoszenie w 

Biuletynie Informacji Publicznej czy przystępuje do zakupu paliwa stałego po cenie 

preferencyjnej. Nasza gmina czyni starania żeby sprzedawać węgiel. Wójt wyjaśnił, że szerzej 

powie o tym w punkcie „Wolne głosy i wnioski”. 

- radny Kulczyński – zapytał co jeśli gmina nie zmieści się w tych 2 mln zł ? 

- Wójt – jeśli koszty przewyższą dochody to deficyt jest po stronie gminy. 
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W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady przystąpiła do glosowania nad 

projektem uchwały. 

Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała została podjęta większością głosów:  12 głosowało 

„za” i 2 radnych „wstrzymało się od głosu”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu). 

(Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Mieścisko na rok 2022 stanowi 

Załącznik Nr 22 do protokołu). 

Adn. 16 – podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przekazania dotacji dla 

Powiatu Wągrowieckiego na realizację programu dotyczącego poprawy profilaktyki 

zdrowotnej zwanej programem pn:”Program profilaktyki w zakresie zakażeń wirusem 

brodawczaka ludzkiego HPV typ 6, 11, 16, 18, 31, 33, 45, 52 i 58 w powiecie wągrowieckim 

na lata 2023-2024” w zakresie szczepień ochronnych w celu obniżenia liczby osób 

zakażonych wirusem HPV. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt – Przemysław Renn. 

W nawiązaniu do podjętej uchwały na sesji w dniu 10 października br. Regionalna Izba 

Obrachunkowa zmieniła interpretację, że taka uchwała o przekazaniu dotacji do powiatu jeśli 

zadanie jest realizowane wspólnie z powiatem nie jest potrzebna, co nie wpływa na to, że 

ten program gmina będzie realizować. 

Skarbnik wyjaśniła, że środki na realizację tego zadania są ujęte w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej na 2023 rok, jak również w uchwale budżetowej. 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 

Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 14 

głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 23 do protokołu). 

(Uchwała uchylająca uchwałę w sprawie przekazania dotacji dla Powiatu Wągrowieckiego na 

realizację programu dotyczącego poprawy profilaktyki zdrowotnej zwanej programem 

pn:”Program profilaktyki w zakresie zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego HPV typ 6, 11, 

16, 18, 31, 33, 45, 52 i 58 w powiecie wągrowieckim na lata 2023-2024” w zakresie szczepień 

ochronnych w celu obniżenia liczby osób zakażonych wirusem HPV stanowi Załącznik Nr 24 

do protokołu). 

Adn. 16 – Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – Paulina Durak. 

Proponowane stawki podatkowe są niższe od górnych stawek ogłoszonych w obwieszczeniu 

Ministra Finansów, a są wyższe od minimalnych. W projekcie w/w uchwały przyjęto wzrost 

stawek o wskaźnik inflacji t.j 11,8%.W uchwale określono stawki podatku w zależności od 

liczby osi, rodzaju zawieszenia oraz dopuszczalnej masy całkowitej. 

- radny Kulczyński – dochody z podatku od środków transportowych w 2021 roku wynosiły 

260.000 zł. W stosunku do 2020 roku jest 30 tys.zł mniej. Co jest tego powodem ? 

2) Rada podnosi stawki o 11,2% a dochody spadają; 
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Skarbnik Gminy wyjaśniła, że spadek dochodowy z podatku od środków transportowych 

spowodowany jest tym, że jest mniejsza ilość pojazdów spowodowana zamknięciem 

działalności, wyrejestrowaniem a druga rzecz to podatnik zmienił siedzibę działalności. Na 

2023 rok planowany jest dochód z podatku od środków transportowych około 300 tys.zł. 

Z kolei skutki obniżenia górnych stawek wynoszą 74.000 zł. 

Z kolei Wójt odniósł się do spadku dochodów informując, że wskutek obniżenia stawki PIT na 

gminę Mieścisko w przyszłym roku trafi 20% mniej dochodów tj. około 1.100.000 zł. To jest 

największa pozycja. Zmiany podatkowe wprowadzane przez ustawodawcę to są duże ubytki. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Na 14 radnych obecnych na sesji, uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 

14 głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 25 do protokołu). 

(Uchwała w sprawie podatku od środków transportowych stanowi Załącznik Nr 26 do 

protokołu). 

Adn. 17 – interpelacje i zapytania radnych  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że od ostatniej sesji nie wpłynęła żadna interpelacja 

ani zapytanie na piśmie. 

Adn. 18 – Wolne głosy i wnioski 

- radny Rodzewicz – zapytał czy odbył się przetarg na termomodernizację szkoły i ewentualny 

termin wykonania ? 

- radny Tomasz Kozłowski – jak będzie wyglądała dystrybucja węgla w gminie ? 

W odpowiedzi na zapytanie radnego Rodzewicza Wójt  wyjaśnił, że jesteśmy po etapie 

otwarcia ofert. Wszystkie 3 są wyższe niż planowano w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Dzisiaj mieliśmy spotkanie  z oferentami – negocjacje. Na 9 listopada br. ustaliliśmy kolejny 

termin złożenia ofert z ewentualnym zejściem z ceny. My mamy zaplanowane 8 mln zł licząc 

dofinansowanie 6.566.589,64 zł. Oferty wpłynęły na kwotę ponad 9 mln i wówczas będzie 

potrzeba dołożenia środków z budżetu żeby przystąpić do podpisania umowy.  

Odpowiadając na drugie pytanie dot. sprzedaży węgla w gminie, Wójt  odniósł się w 

pierwszej kolejności do dodatku węglowego bo to jego odbiorcy są uprawnieni do zakupu 

węgla po preferencyjnej cenie od gminy. W naszej gminie  zostało złożonych 1.770 wniosków 

o dodatek węglowy, z czego 1.247 rozpatrzono pozytywnie, w tym 1.163 wypłacono dodatek 

węglowy  a 84 wnioski oczekują na wypłatę. Z ogólnej liczby złożonych wniosków 343 

rozpatrzono negatywnie.180 wniosków jest jeszcze nierozpatrzonych. 

Jeśli chodzi o dystrybucję węgla – to zadanie nie jest zadaniem gminy żeby wchodzić w rolę 

podmiotów gospodarczych. My nie znamy się na jakości węgla, nie mamy placu. Możemy 

współpracować z podmiotami zewnętrznymi. 

W tym momencie zadeklarujemy, że gmina przystępuje do systemu, a to spowoduje 

uruchomienie procedury. Każda uprawniona osoba będzie zmuszona złożyć wniosek. Gmina 
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będzie te wszystkie wnioski przyjmować, weryfikować. Są do tego wyznaczeni pracownicy. W 

między czasie będą zawierane umowy ze spółkami, które są wskazane przez Rząd. Z jedną z 

tych firm zawrzemy umowę na zakup węgla. Zgodnie z procedurą te spółki mają obowiązek 

skontaktować się z gminą. Do tej pory się nie zgłosili. Gmina podpisze umowę o współpracy z 

podmiotami prywatnymi żeby węgiel dystrybuować. Każdy zainteresowany będzie 

dokonywał płatności na rzecz gminy. Nie będziemy kupować miału. Jeśli węgla będzie mniej 

to będziemy tworzyć  listę zgodnie z wpływem wniosku. Na stronie BIP zostanie 

zamieszczona informacja o przystąpieniu do zakupu węgla. Na dzisiaj nie wiemy jaki będzie 

kształt umowy. Nie ma odpowiedzi co w sytuacji jeśli ktoś nie kupi węgla ? Sprzedaż węgla 

odbywa się  bez  dystrybucji do domu. Jeśli ktoś kupił węgiel po preferencyjnej cenie  to już 

nie jest uprawniony do zakupu od gminy mimo, że otrzymał dodatek węglowy. 

Wszystko zależy od spółek jakie przedstawią gminie warunki. My na tym węglu nie znamy 

się. Ten węgiel będziemy dostarczać etapami. Wprowadziliśmy te pozycje do budżetu 

żebyśmy mogli kupić węgiel  bo ja muszę mieć zabezpieczone środki w budżecie. Staramy się 

to robić ostrożnie żeby wszyscy mogli kupić węgiel. 

Zadanie jest wskazane do realizacji do końca kwietnia 2023 roku. Nie wiemy jakie warunki 

będą narzucone przez spółki, które węgiel mają sprzedawać. Liczymy na wiedzę i 

doświadczenie podmiotów, które zajmują się zakupem węgla. 

- radny Kulczyński – czy jak procedura ruszy to mieszkańcy będą powiadomieni ? 

- Wójt – w ciągu 3 dni od ogłoszenia ustawy w Dzienniku Ustaw, gmina musi ogłosić w BIP-ie 

informację o przystąpieniu do sprzedaży preferencyjnego węgla z informacją gdzie należy 

składać wnioski o zakup węgla. Myślę, że w listopadzie będzie narada z sołtysami i te 

informacje się rozniosą. 

- Przewodnicząca Rady – poinformowała o złożonej przez radnego Roberta Kozłowskiego  

pisemnej rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rolnictwa Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

jednocześnie zwracając się do członków komisji o wskazanie kandydata na tę funkcję. 

- Wójt – w związku ze zbliżającym się świętem 11 listopada – Odzyskanie Niepodległości 

zaprosił wszystkich na obchody tego święta, które rozpoczną się o 11.40  złożeniem wiązanek 

kwiatów pod obeliskiem a następnie o 12.00 msza za Ojczyznę. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji i punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady 

podziękowała za udział i zamknęła LVIII sesję  Rady Gminy Mieścisko. 

 

  Protokółowała:         Przewodniczyła sesji: 

            Inspektor ds. obsługi organów                   Przewodnicząca Rady 

            gminy 

                      /Wiesława Kujawa/                                                       /Kamila Mazurek/ 

 

 


